
 Protokół Nr XXI/16  
z obrad XXI Sesji Rady Gminy Stargard  
odbytej dnia  28 października  2016 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XXI Sesji 
Rady Gminy Stargard i powitał wszystkich przybyłych.  

Ad.1. Sprawy regulaminowe  

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych, a w 
trakcie realizacji pkt 2 przybył radny Maciej Lipka i stan rady wyniósł 15 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny Patrycja Rybak-Dębińska  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal postawił wniosek formalny na 
prośbę Wójta Gminy o zmianę porządku obrad sesji  poprzez wykreślenia  projektu uchwały 
jako pkt 11 tj. 
11.Podjęcie uchwały Nr XXI/158/16 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków  
     transportowych 
Przewodniczący wyjaśnił ,że nie ma potrzeby podejmowania w/w uchwały ponieważ stawki 
pozostają na poziomie roku 2016 r. , a następnie poddał wniosek pod głosowanie. 
Wniosek o zmianę porządku obrad został  podjęty jednogłośnie tj. 14 głosami ‘za”. 
Porządek obrad XXI sesji Rady Gminy Stargard  jaki otrzymali radni wraz z zawiadomieniem 
o terminie sesji przedstawiał się w brzmieniu jak niżej: 
 1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXI sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XX z obrad sesji Rady Gminy Stargard  odbytej w dniu 23 

września  2016 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały Nr XXI/150/16  w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
   przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Strachocin  
4.Podjęcie uchwały Nr XXI/151/16 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości  
   Grzędzice  
5.Podjęcie uchwały Nr XXI/152/16 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku  
   mieszkalnego jego najemcy 
6.Podjęcie uchwały Nr XXI/153/16 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku  
   mieszkalnego jego najemcy  
7.Podjęcie uchwały Nr XXI/154/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r. 
8.Podjęcie uchwały Nr XXI/155/16 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o  
   przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze, informacji o kształtowaniu się  
   wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu  
   finansowego za I półrocze samorządowej instytucji kultury 
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9.Podjęcie uchwały Nr XXI/156/16 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków  
   w drodze inkasa  
10.Podjęcie uchwały Nr XXI/157/16w sprawie określenia wysokości stawek podatku od  
     nieruchomości 
11.Podjęcie uchwały Nr XXI/158/16 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków  
     transportowych  
12.Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
13.Informacja o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi w  
     2016  roku  
    Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
14.Informacja o wydatkach bieżących Urzędu Gminy Stargard za III kwartał 2016 rok w  
     porównaniu do analogicznego okresu roku 2015  
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
15.Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli w zakresie udzielonych ulg i zwolnień w   
     latach 2010 - 2015  
     Informację przedstawia Komisja Rewizyjna  
16.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych 
17.Informacja Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych  
18.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
19.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
20.Odpowiedź na interpelację radnego: 
     - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnego  
       Mariusza Sikorskiego złożoną w dniu 26.09.2016 r.  
21.Wolne wnioski i zapytania  
22.Sprawy różne  
23.Ustalenie terminu następnej sesji  
24.Zamknięcie obrad sesji 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami ‘za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 - przyjęła porządek obrad XXI sesji Rady Gminy 
Stargard. 
Protokół Nr XX/16 z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 23 września 2016 r. 
został przyjęty jednogłośnie tj. 14 głosami „za’, bez odczytywania.  
Porządek obrad XXI sesji Rady Gminy Stargard według, którego  Rada obradowała 
przedstawiał się w brzmieniu jak niżej:  
 
 1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXI sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XX z obrad sesji Rady Gminy Stargard  odbytej w dniu 23 

września  2016 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały Nr XXI/150/16  w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
   przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Strachocin  
4.Podjęcie uchwały Nr XXI/151/16 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości  
   Grzędzice  
5.Podjęcie uchwały Nr XXI/152/16 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku  
   mieszkalnego jego najemcy 
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6.Podjęcie uchwały Nr XXI/153/16 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku  
   mieszkalnego jego najemcy  
7.Podjęcie uchwały Nr XXI/154/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r. 
8.Podjęcie uchwały Nr XXI/155/16 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o  
   przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze, informacji o kształtowaniu się  
   wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu  
   finansowego za I półrocze samorządowej instytucji kultury 
9.Podjęcie uchwały Nr XXI/156/16 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków 
w drodze inkasa  
10.Podjęcie uchwały Nr XXI/157/16w sprawie określenia wysokości stawek podatku od  
     nieruchomości 
11.Informacja Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
12.Informacja o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi w  
     2016  roku  
    Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
13.Informacja o wydatkach bieżących Urzędu Gminy Stargard za III kwartał 2016 rok w  
     porównaniu do analogicznego okresu roku 2015  
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
14.Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli w zakresie udzielonych ulg i zwolnień w   
     latach 2010 - 2015  
     Informację przedstawia Komisja Rewizyjna  
15.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych 
16.Informacja Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych  
17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
18.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
19.Odpowiedź na interpelację radnego: 
     - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnego  
       Mariusza Sikorskiego złożoną w dniu 26.09.2016 r.  
20.Wolne wnioski i zapytania  
21.Sprawy różne  
22.Ustalenie terminu następnej sesji  
23.Zamknięcie obrad sesji 
Ad.1 
Jak wyżej. 
Ad.2 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał interpelację radnego Mariusza 
Sikorskiego złożoną w dniu 26 września 2016 r.   
Na obrady sesji przybył radny Maciej Lipka. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XXI/150/16 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Strachocin  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’, 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę nr XXI/150/16 w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym 
Strachocin, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XXI/151/16 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości 
Grzędzice  
Przewodniczący rady gminy odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowanie 15 głosami „ za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła  uchwałę Nr XXI/151/16 w sprawie 
nadania nazw ulicom w miejscowości Grzędzice , która stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 
Ad. 5  
Podjęcie uchwały Nr XXI/152/16 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 
budynku mieszkalnego jego najemcy 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , podjęła uchwałę Nr  XXI/152/16 w sprawie 
przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku mieszkalnego, która stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu.  
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XXI/153/16 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 
budynku mieszkalnego jego najemcy 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , podjęła uchwałę nr XXI/153/16  w sprawie 
przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku mieszkalnego, która stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XXI/154/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’ , 
 „ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , podjęła uchwałę Nr XXI/154/16 w sprawie 
zmian budżetu gminy na 2016 r. , która stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XXI/155/16 w sprawie określenia  zakresu i formy informacji o 
przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I półrocze, informacji o kształtowaniu  
się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego za I półrocze samorządowej instytucji kultury  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0, podjęła uchwałę Nr XXI/155/16 w sprawie 
określenia  zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stargard za I 
półrocze, informacji o kształtowaniu  się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze samorządowej instytucji kultury, która 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr XXI/156/16 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru 
podatków w drodze inkasa  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na Sali podczas głosowania 15 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 „ , podjęła uchwałę Nr XXI/156/16 w sprawie  
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zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa , która stanowi załącznik nr 9 
do protokołu. 
Ad.10  
Podjęcie uchwały Nr XXI/157/16 w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości   
Przewodniczący rady poinformował ,że do tego projektu uchwały zostały zgłoszone dwa 
wnioski jeden przez komisję gospodarki mieniem komunalnego i budżetu zaś drugi przez 
komisję rewizyjną, przewodniczący komisji omówią  te wnioski , przedyskutujemy i dopiero 
podejmiemy decyzję . 
Przewodnicząca komisji gospodarki mienia komunalnego i budżetu Sylwia Więcek 
uzasadniając wniosek komisji powiedziała, że komisja na posiedzeniu przyjęła wniosek 
dotyczący zmiany stawki podatku wymienionego w § 1. pkt 1, litera c) – pozostałych w tym 
zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego z zaproponowanej stawki w projekcie uchwały przez wójta 
0,19 zł od 1 m 2 powierzchni  na stawkę 0.30 zł  od 1 m 2 powierzchni.   
Kontynuując wypowiedź przewodnicząca powiedziała ,że komisja kierowała się zbyt dużą 
różnicą   pomiędzy stawką zaproponowaną przez wójta , a stawką maksymalną ogłoszoną 
przez Ministra Finansów ( 0.47 zł od 1m 2  powierzchni), rabat dany przez wójta to 60 % 
stawki maksymalnej, wprowadzenie propozycji komisji to 40 %. Grunty pozostałe  są to 
grunty  B inne niż leśne i rolne i wymieniła jakie. Uzasadniając dalej wniosek  
przewodnicząca komisji powiedziała, przedyskutujemy - czy ta stawka jest do przyjęcia, 
dałaby do budżetu dodatkowo około 170 tys zł rocznie , środki są bardzo potrzebne. Znacie 
Państwo  naszą propozycję powiedziała przewodnicząca i poprosiła o dyskusję nad 
propozycją podniesienia tej stawki i wydania opini. 
Przewodnicząca  Komisji Agnieszka Lenda powiedział ,że komisja rewizyjna odniosła się do 
przedstawionego w tabeli podatku  tj. od budynków pozostałych i zaproponowała dokonać 
niewielkiej korekty, podatki to temat trudny dodała przewodnicząca nie mniej jednak 
potrzeby mieszkańców są coraz większe . Aby sprostać oczekiwaniom mieszkańców gminy, 
potrzebom gminy, potrzebom infrastruktury , należałoby przedyskutować wspólnie wysokość 
stawki,  biorąc pod uwagę ogromne potrzeby. 
Przewodnicząca komisji powiedziała, że stawka maksymalna to 7.62 zł od 1 m 2 powierzchni 
użytkowej , propozycja wójta 3,97 zł  , a ostateczna propozycja komisji to 4,20 zł . 
Przewodniczący rady powiedział ,że  na temat tej stawki była dyskusja w poprzednich 
kadencjach , zaproponowana stawka 4,20 zł dotyczy budynków rolników, którzy przeszli na 
emerytury,  zachowując te budynki o dużych  powierzchniach., była wcześniej analiza kiedy 
rolnicy nie zgadzali się ze stawkami i stawki zostały pomniejszone. Rolnicy zmuszeni byli do  
rozbierania tych budynków, średnia emerytura rolnicza to około  1 tys . zł i wtedy  
kierowaliśmy się tym, że są to ludzie o małych emeryturach. 
Przewodniczący rady odnosząc się do zaproponowanej stawki podatku od gruntów przez 
wójta gminy tj.   0,19 zł  od 1 m 2  powierzchni, a propozycji komisji  na stawkę  0,30 zł  
powiedział , że są to grunty pod budynkami i nie można z dnia na dzień podnosić stawki i to , 
aż  o tyle , należałoby to zrobić rozsądnie i  stopniowo. Podatki kiedyś poinformował 
przewodniczący podnosiliśmy o stopień inflacji , bo taka była zasada , podchodzić należy do 
tego umiarkowanie, systematycznie, a nie raptownie. Wcale nie jest powiedziane ,że 
podniesienie stawki podatku spowoduje  wpływ więcej środków do budżetu , bo od dużych 
podwyżek ludzie uciekają – takie jest zdanie przewodniczącego.  
Radny Janusz Łojko zabierając głos  opowiedział, że popiera stanowisko  przewodniczącego 
ale proponuje rozważenie tej podwyżki  na poziomie 0,25 zł za 1 m2  powierzchni . Dalej 
należy szukać powiedział radny środków u tych osób, którzy się uchylają , zamieszkują  
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posiadłości nie zgłaszają stanu faktycznego do opodatkowania , nie są zweryfikowane domy , 
a my znowu trafiamy  do tych osób, którzy płacą i są uczciwi , a nie szukamy u tych ludzi co 
nie płacą .Proponuję powiedział radny stawkę 0,25 zł za 1 m2  powierzchni gruntu i poddaję 
swoją propozycję  pod dyskusję.  
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do budynków rolników, którzy pozostali i nie są już 
rolnikami  przypomniał, że  są to pozostałości z dawnych lat  i były to małe gospodarstwa i w 
tej chwili skala jest mniejsza , większość ludzi rozebrało te budynki, które nie są im potrzebne  
i dalej to trwa . Nie jest  utrzymywanie celowe  np. stodół czy innych zrujnowanych 
budynków   przy tych stawkach, które obecnie są .  Podniesienie stawki spowoduje 
przyspieszenie procesu uporządkowania . 
Odnosząc się do zaproponowanej stawki 4, 20 zł od  1m 2   dotyczącej pozostałych  
budynków, a odnosząc się do stawki  za garaże (7,43) radny powiedział o tym ,że  z 
uzyskiwanych  informacji  często jest taka, że  budynki gospodarcze używane są  jako garaże  
i to należałby sprawdzić. Stawka 4,20 zł od 1 m 2  powierzchni użytkowej jest stawką do 
przyjęcia jak również radny zgodził się ze stawkę   0,25 zł od 1 m 2   powierzchni gruntu. 
Radny Mariusz Sikorski   powiedział ,że się zgadza z przedmówcami, że zwrócili uwagę na te 
osoby,  które uchylają się od ciążących na nich obowiązkach.  Poprzez weryfikację tych osób, 
które zamieszkują  budynki, które nie zostały odebrane , może nie tylko ich  karać , a może 
dla tych osób coś zachęcającego zrobić i tutaj radny powiedział o zwolnieniu z płacenia 
podatku na pierwszy rok.  
Przewodniczący rady powiedział że są dwa wnioski najdalej idące : 
- pierwszy wniosek dotyczy podniesienia stawki podatku od gruntów tj. w § 1 pkt 1 litera c ) 
pozostałych , w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizację pożytku publicznego ze stawki 0, 19 zł na stawkę 0.25 zł od  
1 m 2  powierzchni – i poddał wniosek pod głosowanie.  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na Sali podczas głosowania 15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się 0 , przyjęła wniosek. 
Kolejny wniosek poddany przez przewodniczącego pod głosowanie dotyczył podwyższenia 
stawki podatku od pozostałych budynków i dotyczyło to § 1 pkt 3 litera c) użytkowanych dla 
celów innych niż wymienione  pod literą a ) do b) ze stawki 3.97 zł do stawki 4,20 zł od 1 m 2  
powierzchni użytkowej. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za’ , 
1 głosie „ przeciw” i 1 głosie „ wstrzymującym się „ , przyjęła wniosek . 
Przewodniczący rady poprosił radnych o naniesienie  nowych stawek w projekcie uchwały, 
które zostały przyjęte wnioskami , a był to pkt 1 litera c ) stawka nowa to 0,25 zł i pkt 3 litera 
c ) stawka nowa 4,20 zł .  
Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały uwzględniający  wcześniej przyjęte 
wnioski . 
Zostało ogłoszona przerwa, celem wyjaśnienia jak powiedział wójt gminy nieścisłości w 
projekcie uchwały. 
Wójt gminy po przerwie wyjaśnił po co była ogłoszona przerwa , aby sprawdzić ile mamy m2  
budynków, które należałoby opodatkować stawką wymienioną  zgodnie z pkt 4 i okazało się  
nie mamy takich budynków  i można pozostawić stawkę  3,97 ewentualnie poprawić na 
stawkę 4.20  
Przewodniczący rady wyjaśnił , że głosowany był wniosek  nie ma potrzeby nic zmieniać 
ponieważ dotyczyło  pkt 3 litera c) i była tutaj stawka 4.20 zł  
Wójt Gminy odpowiedział ,że chciał wyjaśnić, aby nie było wątpliwości .  
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Wobec powyższego przewodniczący rady poddał pod głosowanie wcześniej odczytany 
projekt uchwały Nr XXI/157/16 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości z uwzględnionymi wnioskami.  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , podjęła uchwałę Nr XXI/157/16 w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, która stanowi załącznik nr  10 do 
protokołu .   
Ad.11 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię odnośnie informacji Wójta Gminy o stanie mienia komunalnego w 
brzmieniu jak niżej : 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 24 października 
2016 r. przeanalizowała informację o stanie mienia komunalnego wyrażając swoją opinię, 
informację przyjęła.  
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.12 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji dotyczącą wyników kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami 
alkoholowymi w 2016 roku , a mianowicie:  
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 25 października 2016 r. 
zapoznała się z informacją  o wynikach skontrolowanych punktów sprzedaży i podawania 
alkoholu na terenie gminy, pod względem przestrzegania zasad obrotu napojami 
alkoholowymi . Komisja wyrażając swoją opinię informację przyjęła,  
Przewodniczący komisji również odpowiedział na pytanie radnego Józefa Tracza, jakie było 
tłumaczenie właścicieli punktów sprzedaży o nie umieszczaniu w  punktach widocznych 
informacji o szkodliwości spożywania alkoholu i tutaj przewodniczący podkreślił ,że sami 
właściciele nie zwracają na to zbyt dużej uwagi , bo jak zdejmą  to potem zapominają 
powiesić.  
Ad.13  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji dotyczącą 
wydatków bieżących Urzędu Gminy Stargard za III kwartał 2016 r. w porównaniu do 
analogicznego okresu roku 2015 , a mianowicie:  
Komisja rewizyjna na posiedzeniu w dniu 26 października 2016 r. zapoznała się z  informację 
i stwierdziła , że wydatki za III kwartał roku 2016 utrzymują się na takim samym poziomie 
jak w analogicznym okresie roku 2015 . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.14 
Radna Wiesław Kuśnierz jak osoba wyznaczona przez Komisję Rewizyjną do 
przeprowadzenia kontroli omówiła wyniki przeprowadzonej kontroli w zakresie udzielonych 
ulg i zwolnień w latach 2010 – 2015 . 
Ad.15 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił informację o złożonych 
oświadczeniach majątkowych przez radnych Rady Gminy Stargard na dzień 31 grudnia  
2015 r. w terminie ustawowym do 30 kwietnia 2016 r. 
Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
Kolejno przewodniczący rady odczytał pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Stargardzie 
informujące, iż dokonano analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Wójta Gminy  
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Stargard Kazimierza Szarżanowicza i Przewodniczącego Rady Gminy Edward Kosmala i  nie 
stwierdzono nieprawidłowości.  
Następne pismo odczytane przez przewodniczącego rady to pismo Wojewody 
Zachodniopomorskiego  informujące iż Pan Kazimierz Szarżanowicz Wójt Gminy Stargard i 
Pan Edward Kosmal  Przewodniczący rady Gminy Stargard  złożyli oświadczenie majątkowe 
na dzień 31 grudnia 2015 r, w terminie ustawowym i w wyniku przeprowadzonej analizy 
zarówno Pan Wójt jak i Pan Przewodniczący wypełnili oświadczenia w sposób zupełny. 
Ad.16 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przedstawił informację o osobach obowiązanych do 
złożenia oświadczenia majątkowego . 
Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu . 
Ad.17  
Radni przed rozpoczęciem obrad sesji otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą 
wykonania zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym wraz z zestawieniem wydanych 
zarządzeń przez wójta. 
Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz  również poinformował w jakich spotkaniach wspólnie 
z zastępcą uczestniczyli lub każdy z osobna.  
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.18  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił pisma jakie wpłynęły do biura 
rady gminy od ostatniej sesji , a mianowicie : 
- pismo radnego Mariusza Klewina z miejscowości Pęzino w sprawie przejęcia przez gminę 
działki położonej w tej miejscowości , należącej obecnie do Skarbu Państwa celem  
przeznaczenia na postawienie siłowni zewnętrznej, 
- petycja mieszkańców Strzyżna z prośbą o nie pozbawianie tej miejscowości świetlicy 
sołeckiej  
Wójt Gminy  przypomniał ,że w tej sprawie była informacja na posiedzeniach komisji i nie 
wiem skąd się wzięła taka petycja , że chcemy zlikwidować, a jest wręcz przeciwnie i tutaj 
wójt dodał ,że nie ma zamiaru likwidować  świetlicy w Strzyżnie, wręcz przeciwnie 
zamierzam powiedział wójt uruchomić dużo więcej świetlic , o czym informował wójt na 
posiedzeniach komisji, 
- pismo ( dwa) Komitetu Protestacyjnego  Mieszkańców Miejscowości Golina , które dotyczy 
uchwały Nr VIII/44/15 z dnia 29.05.2015 r. Rady Gminy w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
w obrębach ewidencyjnych Barzkowice i Golina jako niezgodnej z ustawą. 
Wójt Gminy powiedział ,że chciałby się dowiedzieć  od Komitetu w jakich zapisach jest 
niespójność z ustawą . Odpowiedź moja jest taka powiedział wójt, że nie ma potrzeby 
uchlania tejże uchwały, bo jest ustawa wyższego rzędu , a poza tym dodał wójt trzeba się 
zastanowić  gdyby się ustawa zmieniła , abyśmy się nie pozbyli możliwości budowy farmy 
wiatrakowej w Barzkowicach. 
Ad.19 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosaml odczytał odpowiedź Wójta Gminy Stargard  na 
interpelacje radnego Mariusza Sikorskiego, złożoną w dniu 26.09.2016 r. 
Ad.20 i 21  
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że do Pana Wójta  ma dwie sprawy : 
- pierwsza sprawa dotyczyła późnego włączania się lamp oświetleniowych , o czym była już 
mowa na komisji i tutaj radny poinformował ,że pozwolił sobie dokładnie sprawdzić jak to  
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wygląda , główna droga, a  ulica Gryfa zapala się najpóźniej o godzinie 18 30 i jest po prostu 
ciemno- dodał radny. Na komisji wójt Makowski próbował mnie przekonać ,że jest podobnie 
w mieście ,ale w mieście mieszkańcy chodzą po chodnikach , a na wsi ludzie chodzą po  
jezdni, kończąc wypowiedź radny poprosił o wystosowanie prośby, aby się trochę wcześniej 
zapalały  lampy, 
- drugie pytanie jak poinformował radny zostało zadane mu  w dniu dzisiejszym podczas 
uroczystości pasowania pierwszoklasistów w szkole Grzędzice , a dotyczyło tego co z 
przetargiem na opracowanie dokumentacji dotyczącej  rozbudowy szkoły w Grzędzicach.  
Wójt Gminy odpowiadając na pierwsze pytanie powiedział ,że zostało wysłane zlecenie do 
ENEI, aby dostosowali wszystkie punkty oświetleniowe w związku ze zmianą czasu. 
Odnośnie drugiego pytania wójt wyjaśnił, że dotyczy to praktycznie  trzech szkół  i jest to 
szkoła Grzędzice, Sowno i Strachocin . Odnosząc się do szkoły w Sownie wójt powiedział , 
że jest wykonana dokumentacja techniczna, a obecnie trwają czynności sprawdzające, 
weryfikujące dokumentację . Natomiast jeżeli chodzi o Grzędzice i Strachocin wójt wystąpił z 
zapytaniem do dyrektorów szkół, aby się wypowiedzieli  co do potrzeb w związku z przyszłą 
reformą edukacyjną , jak się mają potrzeby w kontekście ośmiu klas i wówczas jak 
poinformował  wójt wystąpi w ciągu tygodnia o opracowanie krótkiej koncepcji i dopiero 
wtedy zlecony zostanie przetarg na opracowanie dokumentacji i będzie to jeszcze w tym roku 
na te dwie szkoły- dodał wójt.. 
Radny Mariusz Sikorski  odnoszą się jeszcze do oświetlenie zwrócił uwagę na to,  aby przy 
wykonywaniu regulacji przez ENE wzięto pod uwagę  problem dotyczący palenia się lamp, 
aby  synchronizowane było palenie się lamp w ciągu.  
Radny Mariusz Klewin zwrócił się z pytanie i powiedział ,że w 2014 roku zostało skierowane 
pismo odnośnie oczyszczenia rzeki  do melioracji,  z otrzymanej  odpowiedzi wynikało ,że w 
miarę posiadanych środków finansowych zadanie to zostanie wykonane, był monit w 2015 
roku do dnia dzisiejszego nic się nie dzieje i tutaj radny dodał ,że gmina powinna również tej 
sprawy pilnować. Rzeka obecnie jest tak zarośnięte informował radny,że zrobił się rów , 
melioracja przez dwa lata nie zrobiła w tej sprawie nic- dodał radny.  
Wójt Gminy odpowiedział, że  w tej sprawie gmina będzie interweniować w melioracji.  
Kolejno radny Mariusz Klewnin  zadał pytanie dotyczące Wodociągów 
Zachodniopomorskich, dotyczące opracowania dokumentacji  na oczyszczalnie ścieków w 
Pęzinie i to w roku 2016 z przeznaczeniem kwoty na ten cel w wysokości 100 tys zł. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że na pewno wodociągi  zleciły opracowanie dokumentacji 
dlatego, że płacą duże kary pieniężne , jeżeli tego nie zrobią i wójt dodał ,iż jest to interes 
Wodociągów Zachodniopomorskich. 
Radny Mariusz Sikorski zapytał, czy w tym roku gmina planuje wykonać przegląd dróg i 
połatać dziury w drogach. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że jest wiadomo co jest do zrobienia i na bieżąco w miarę 
możliwości jest wykonywane . 
Radny Maciej Lipka zabierając głos  zwrócił się do Wójta Gminy z następującymi sprawami, 
a mianowicie: 
- przedstawił sprawę związaną z  autobusem MZK do miejscowości Smogolice przypomniał o 
zawieszeniu kursu w okresie wakacji, a nie zajeżdżaniu do tej miejscowości autobusu  i  
powiedział, że jest prośba mieszkańców tejże miejscowości o uruchomienie dodatkowego 
kursu autobusu w godzinach popołudniowych dla osób wracających z pracy, 
- utwardzenie placu w Żarowie przy świetlicy wiejskiej, a pytanie dotyczyło tego, czy uda się  
   to zrobić, 
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- czy były jakieś działania ze strony wójta  odnośnie współpracy Samorządów z Lasami     
   Państwowymi, 
- ścieżka rowerowa między miejscowościami   Stargard-Żarowo, a temat to aktywność tej 
ścieżki poprzez zagospodarowanie ławkami, siłowniami zewnętrznymi, czy w tej sprawie 
Wójt podjął  rozmowę ze Starostą,   
Wójt Gminy odnosząc się do spraw poruszonych przez radnego odpowiedział jak niżej: 
- w sprawie dodatkowego kursu autobusu MZK do miejscowości Smogolice ,  wójt 
powiedział, aby autobusy jeździły muszą być chętni, płacimy nie małe pieniądze, ale wystąpię 
z pismem powiedział wójt z prośbą o wyliczenie kosztów i przedstawię wówczas Radzie do 
decyzji,   
- plac przy świetlicy w Żarowie zostanie w  tym roku  zrobiony,  
- chodnik przy drodze powiatowej  i tutaj wójt odpowiedział, że nie będzie  rozmawiał w tej  
   sprawie ze Starostą i uzasadnił dlaczego, 
- z Leśnictwem nie rozmawiałem poinformował Wójt Gminy, ale postaramy się pojechać 
razem z wójtem Makowskim do pana Nadleśniczego i zobaczymy jakie mają propozycje. 
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do sprawy ławeczek i siłowni  przy ścieżce rowerowej 
wzdłuż drogi powiatowej  powiedział, że są ważniejsze potrzeby mieszkańców i wymienił  
chodniki, czy  łatanie dziur w drogach. Przypomniał ,że powiat nie dokończył rozpoczętej 
inwestycji drogowej  i wymienił miejscowość Sowno i Smogolice. 
Przewodniczący rady dodatkowo poinformował o pismach  jakie wpłynęły do biura rady od 
ostatniej sesji ,  a mianowicie:  
 
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o 
prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Stargard , 
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotyczy dopełnienia obowiązku 
nałożonego na  organ stanowiący jst  tj. określenia zakresu i formy informacji o kształtowaniu 
się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć – podjęta 
została na sesji dzisiejszej  uchwała w tej sprawie – dodał przewodniczący rady, 
-pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie- uwagi Kolegium regionalnej Izby 
Obrachunkowej odnośnie uchwały Nr XX/146/16 Rady Gminy Stargard z dnia 23 września 
2016 r.. w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r. 
- pismo Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Strachocinie  skierowane do Wójta Gminy w 
sprawie zabezpieczenie w 2017 r. środków finansowych na budowę hali sportowej na terenie 
SP w Strachocinie , które to pismo przewodniczący odczytał . 
Wójt Gminy przypomniał ,że była rozmowa na komisjach i w tej sprawie wójt musi znać 
stanowisko rady. 
 
Ad.22 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o terminie zwołania następnej 
sesji i terminach posiedzeń komisji, a mianowicie: 
25 listopada  2016 r. – XXII sesja Rady Gminy Stargard o godz. 1000 
21 listopada  2016 r. – komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu o godz. 830 

22 listopada  2016 r.– komisja socjalno – porządkowa i oświaty o godz. 830 

23 listopada 2016 r. – komisja rewizyjna o godz. 800 
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Ad.29 
Wobec wyczerpania porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział o i godzinie 1200 zamknął obrady XXI sesji Rady Gminy 
Stargard.  
 
 

Przewodniczący Rady Gminy  
                                                                                                   Edward Kosmal 

 
Protokołowała :  
Z. Stoczkowska   
 
 
      


